
Protokół Nr XV / 2016 
z XV sesji Rady Powiatu Łańcuckiego 

z dnia 10 marca 2016 r. 
 
 

XV sesja Rady Powiatu Łańcuckiego odbyła się w Starostwie Powiatowym 
w Łańcucie pod przewodnictwem Stanisława Panka, Przewodniczącego Rady Powiatu 
Łańcuckiego. W sesji udział wzięło 17 radnych na 19, co stanowi kworum, wobec 
powyższego Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad i podejmowania uchwał. 
Następnie powitał gości, radnych, Zarząd Powiatu Łańcuckiego oraz pracowników 
Starostwa (lista radnych i gości w załączeniu do protokołu).  
 
 
Ad. 2. 
 Ustalenie porządku obrad.  
Rada Powiatu obradowała wg następującego porządku posiedzenia.  
1. Otwarcie sesji. 
2. Ustalenie porządku obrad.  
3. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Łańcucie za 2015 rok.  
4. Sprawozdanie roczne z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Łańcucie 

na terenie Powiatu Łańcuckiego za 2015 rok.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Korekcyjno – Edukacyjnego dla 

sprawców przemocy realizowanego w Powiecie Łańcuckim. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu Społecznej Straży Rybackiej 

działającej na terenie Powiatu Łańcuckiego.  
7. Informacja Starosty Łańcuckiego odnośnie prac Zarządu Powiatu Łańcuckiego 

w okresie międzysesyjnym oraz sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu 
z poprzedniej sesji.  

8. Wnioski, oświadczenia i zapytania radnych.  
9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
10. Sprawy różne.  
11. Zakończenie. 
 
 
Ad. 3. 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Łańcucie za 
2015 rok.   

 
Marek Kuźniar Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Łańcucie przekazał, że 

sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Łańcucie za rok 2015 
zostało w całości dostarczone Radzie Powiatu (materiały w załączeniu do protokołu).  

Następnie przedstawił najważniejsze informacje dotyczące działalności PUP. 
Poinformował, że w roku 2015 nastąpił spadek bezrobocia w stosunku do roku 2014, 
ze stopy bezrobocia 18,3% na 15,2%. Na spadek bezrobocia miało wpływ podjęcie 
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szeregu działań, które wpłynęły na rozwój gospodarczy powiatu, przede wszystkim 
rozwój stref przemysłowych w rejonie Rzeszowa.  

W roku 2015 w ramach pracy urzędu zaktywizowano 1319 osób, wydając na to 
kwotę 12,5 ml zł. Dokonując wyboru form aktywizacji, PUP dostosowywał je do 
struktury zarejestrowanych osób oraz na bazie współpracy z lokalnymi pracodawcami. 
Działania PUP sprowadzają się do efektywnego wykorzystania środków, jak również 
do podnoszenia kwalifikacji osób, które zostały dotknięte bezrobociem.  

PUP korzysta ze wsparcia dodatkowych środków finansowych dostępnych 
z programu Europejskiego Funduszu Społecznego. Pan Dyrektor dodał, że urząd to nie 
tylko aktywizacja osób bezrobotnych, ale również dodatkowe zadania administracyjne. 
W roku 2015 zarejestrowano 6180 osób. Naliczono i wypłacono zasiłki w kwocie 
6 300 000 zł, wydano 198 stypendiów, wydano 14 000 decyzji administracyjnych. 
Dużym obciążeniem administracyjnym urzędu są tzw. ubezpieczenia. Ponadto urząd 
realizuje takie formy jak: poradnictwo, doradztwo zawodowe, organizacja giełd 
i targów pracy. Poinformował, że PUP przymusowo współpracuje z Prywatną Agencją 
Pośrednictwa Pracy realizowaną przez konsorcjum stowarzyszenia B 4 i Towarzystwo 
Altum, umowa współpracy obowiązuje do sierpnia 2016 r. Obsługa bezrobocia za 
2015 rok zamknęła się kwotą 26 328 822 zł. Na rok bieżący PUP dysponuje środkami 
z funduszu pracy, z RPO, Europejskiego Funduszu Społecznego oraz z rezerwy od 
ministra.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że PUP w Łańcucie jest urzędem 

najlepiej prowadzonym w województwie. PUP w Łańcucie ma zawsze bardzo wysokie 
oceny w porównaniu do innych urzędów i jest wzorcowo prowadzony.  

 
Radny Paweł Skoczowski poinformował, że również ma pozytywne osobiste 

doświadczenia związane z PUP w Łańcucie i zaświadczył o bardzo dobrej pracy 
urzędu jak również serdecznym podejściem urzędników do osób, którzy chcą szukać 
pracy. 

Halina Golec członek Zarządu Powiatu Łańcuckiego występując w imieniu 
dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy Czarna oraz jako wyraziciel pozostałych 
gmin powiatu bardzo serdecznie podziękowała Dyrektorowi wraz z pracownikami 
PUP za zaangażowanie i zabieganie o środki finansowe na uruchomienie staży, prac 
interwencyjnych i publicznych, gdyż wpływa to na poprawę sytuacji kadrowej 
w placówkach na terenie gmin.  

Przewodniczący Rady podziękował panu Dyrektorowi Kuźniarowi za 
przygotowanie sprawozdania oraz za dobre sprawowanie działalności na rzecz 
mieszkańców powiatu w obszarze bezrobocia. 

 
 

Ad. 4. 
Sprawozdanie roczne z działalności Komendanta Powiatowego Policji 

w Łańcucie na terenie Powiatu Łańcuckiego za 2015 rok.  
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Andrzej Żygadło Komendant Powiatowy Policji w Łańcucie przedstawił 
sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Łańcucie na terenie 
Powiatu Łańcuckiego za rok 2015 (sprawozdanie w załączeniu do protokołu).  

Pan Komendant potwierdził słowa pana Przewodniczącego Rady Powiatu, że 
Zastępcą Komendanta został podinspektor Jan Węgrzyn, który od 21 lat pracuje 
w Policji, jak i w komendzie w Łańcucie.  

Poinformował, że w Policji w Łańcucie pracuje 120 osób na etatach policyjnych 
oraz 21 osób na etacie cywilnym. Przekazał, że w komendzie pracuje 10 oficerów, co 
stanowi 8% stanu osobowego, 66 aspirantów jest to 55% stanu osobowego, 
43 podoficerów, co stanowi 36% stanu osobowego, 1 osoba szeregowa, co stanowi 
poniżej 1%. Na stanowiskach kierowniczych jest poniżej 6% całego stanu osobowego.  

Pan Komendant poinformował, że w roku 2015 po raz pierwszy zanotowano 
liczbę przestępstw poniżej 1000. Zanotowano o 96 mniej przestępstw kryminalnych, 
a przestępstw drogowych o 62 mniej. Natomiast zanotowano wzrost o 90 więcej 
przestępstw gospodarczych. Odnotowano dużo mniej przypadków, jeżeli chodzi 
o przestępstwa narkotykowe, których odnotowano o 80 mniej (szczegółowe dane 
dotyczące wykroczeń w załączeniu do protokołu).  
 Pan Komendant poinformował, że Policja prowadziła także profilaktykę 
społeczną oraz przeprowadzono dwie debaty.  
 Pan Komendant poinformował, że od 21 grudnia 2015 r. Policja funkcjonuje 
w nowym budynku. Całkowity koszt inwestycji zamknął się kwotą 11 502 694 zł. 
Komenda jest całkowicie doposażona w sprzęt. Dofinansowanie do budowy nowej 
komendy wyniosło 256 700 zł od wszystkich samorządów. Pan Komendant złożył 
serdeczne podziękowania za okazaną pomoc.  

Priorytety Policji na rok 2016 to Święto Wojewódzkie Policji połączone 
z przyjęciem sztandaru oraz priorytety Komendanta Głównego Policji na lata 2016 – 
2018.  

Ponadto pan Komendant odniósł się do wyników tworzonej mapy zagrożeń, 
która była przeprowadzona przez Policję. Z odpowiedzi ankietowanych wynika, że 
stan bezpieczeństwa w naszym powiecie jest na poziomie dobrym, najmniej 
bezpieczne miejsca to okolice sklepów, gdzie sprzedawany jest alkohol, parki i 
przystanki, za główne zagrożenia ankietowani uznali włamania, natomiast od Policji 
oczekuje się przede wszystkim szybkiej reakcji przybycia patrolu Policji i skuteczność 
w działaniach. Instytucje, które powinny być najbardziej zaangażowane 
w bezpieczeństwo to policja, władze gminne i miejskie oraz szkoły.  

Na koniec swojej wypowiedzi pan Komendant podziękował za wsparcie, na 
które Policja może liczyć ze strony samorządu.  

 
Przewodniczący Rady nawiązał do nowo oddanej komendy Policji w Łańcucie 

i podkreślił, że po wielu latach starań, również radnych powiatowych poprzednich 
kadencji udało wybudować się nową komendę. Przypomniał, że stoi ona na 
powiatowej działce, która została przekazana miastu Łańcut, natomiast miasto 
przekazało działkę Policji.  
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Radny Wojciech Borcz podkreślił, że po raz pierwszy udało się dane 
w sprawozdaniu Policji rozdzielić osobno na Gminę i Miasto Łańcut, co w 
poprzednich sprawozdaniach było ujęte razem.  

Radny Paweł Skoczowski zwrócił się z zapytaniem odnośnie przestępstw tzw. 
„na wnuczka”, zapytał jak ustrzec mieszkańców przed tymi działaniami.  

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, jakie są tendencje dotyczące 
powrotu posterunków w gminach.  

 
Pan Komendant poinformował, że w powiecie łańcuckim nie ma konieczność 

odtwarzania posterunków ze względu na specyficzne ukształtowanie powiatu. Nie ma 
takiej potrzeby, ponieważ czas reakcji Policji jest bardzo dobry. Nasilenie służb 
w danych miejscowościach powiatu jest dużo większe, niż za czasów, gdy były 
posterunki. Przekazał, że ze statystyk wynika, że są tylko plusy po likwidacji 
posterunków. Przestępczość generalnie wszędzie maleje, powrót do posterunków 
wydaje się bezzasadny. Budynki, które pozostały po posterunkach policji zostały 
przekazane na Skarb Państwa, tak, aby później trafiły do samorządów.  

Odnośnie zapytania radnego Skoczowskiego pan Komendant stwierdził, że 
Policja już sama nie wie jak docierać do ludzi, zwłaszcza do osób starszych. 
W ubiegłym roku były różne metody oszukania ludzi np. „na wnuczka”, „na 
policjanta”, „na listonosza” itp. Ostatnio był podobny przypadek w Albigowej 
i w związku z tym poszły komunikaty do księży oraz są informacje na stronie 
internetowej Policji. Jednak nie do wszystkich osób to dociera, Policja nie wie, jakie 
środki zastosować, aby do każdego dotarła dana informacja.  

Pan Komendant przypomniał, że święto Wojewódzkie Policji odbędzie się 
15 lipca 2016 r. w Łańcucie, na które już dziś zaprosił wszystkich radnych.  

Przewodniczący Rady podziękował panu Komendantowi za przedstawione 
sprawozdane oraz za rok dobrej pracy. Podkreślił bardzo dobrą współpracę pomiędzy 
samorządami a Policją.  

 
 

Ad. 5. 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Korekcyjno – Edukacyjnego 

dla sprawców przemocy realizowanego w Powiecie Łańcuckim.  
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Joanna Dubiel – Sowa Dyrektor 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Łańcucie.  
Poinformowała, że Program Korekcyjno – Edukacyjny dla sprawców przemocy 

w rodzinie realizowany w Powiecie Łańcuckim, skierowany jest do osób, które 
dopuszczają się przemocy względem członków rodziny i jest spójny z Powiatowym 
Programem Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar w Rodzinie. 
Zadanie to jest finansowane z budżetu państwa. Środki finansowe wynoszą 12 000 zł.  

Realizacja programu odbywa się przy współpracy ze Specjalistycznym Ośrodkiem 
Wsparcia dla Ofiar Przemocy w Rodzinie w Korytnikach. Program nie jest łatwy, ani 
przyjemny. Skierowany jest do sprawców przemocy, którzy zgłaszani są przez sąd, 
kuratorów, przez Miejskie i Gminne Zespoły Interdyscyplinarne.  
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Odnośnie powyższego projektu uchwały jest pozytywna opinia Komisji Zdrowia, 
Rodziny i Pomocy Społecznej.  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał powyższy projekt uchwały i poddał go 
pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 16 radnych jednogłośnie (stan 
radnych wynosi 16 osób). Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący obrad 
stwierdził, że Uchwała Nr XV / 97 / 2016 Rady Powiatu Łańcuckiego w sprawie 
przyjęcia Programu Korekcyjno – Edukacyjnego dla sprawców przemocy 
realizowanego w Powiecie Łańcuckim została podjęta (uchwała w załączeniu).  
 
 
Ad. 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu Społecznej Straży 
Rybackiej działającej na terenie Powiatu Łańcuckiego.  

 
Projekty uchwał przedstawił i omówił Marian Machowski Naczelnik Wydziału 

Środowiska i Rolnictwa.  
Poinformował, że w związku ze zmianami przepisów ustawy z dnia 18 kwietnia 

1985 r. o rybactwie śródlądowym w oparciu, o którą uchwala się Regulamin 
Społecznej Straży Rybackiej oraz z uwagi na obniżającą się efektywność działania 
zachodzi potrzeba uchwalenia nowego Regulaminu Straży. Dotychczasowy podział na 
trzy grupy: Łańcut, Rakszawa i Żołynia nie przynosił zamierzonych efektów. 
Działalność Społecznej Straży Rybackiej budziła spore wątpliwości. Współdziałanie 
na poziomie komendantów rejonowych z komendantem powiatowym źle się układała, 
nie było podstawowych informacji na temat działalności tych straży, nie spełniało to 
swoich funkcji. Do obecnego regulaminu wprowadzone zostały nowelizacje zapisów, 
które mogą w znacznym stopniu poprawić efektywność działania straży, przede 
wszystkim poprzez zniesienie podziału na Grupy Społecznej Straży Rybackiej 
i usprawnienie działalności tej straży oraz sprawowanie straży nad tym, kto łowi i co 
łowi, czy nie ma kłusownictwa.  

 
Odnośnie powyższego projektu uchwały jest pozytywna opinia Komisji Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego.  
 
 
Przewodniczący Rady odczytał powyższy projekt uchwały i poddał go pod 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przy 1 głosie 
wstrzymującym. Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący obrad 
stwierdził, że Uchwała Nr XV / 98 / 2016 Rady Powiatu Łańcuckiego w sprawie 
uchwalenia Regulaminu Społecznej Straży Rybackiej działającej na terenie Powiatu 
Łańcuckiego została podjęta (uchwała w załączeniu).  
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Ad. 7. 
Informacja Starosty Łańcuckiego odnośnie prac Zarządu Powiatu 

Łańcuckiego w okresie międzysesyjnym oraz sprawozdanie z realizacji uchwał 
Rady Powiatu z poprzedniej sesji.  

 
Pan Adam Krzysztoń Starosta Łańcucki złożył sprawozdanie z prac Zarządu 

Powiatu Łańcuckiego w okresie międzysesyjnym oraz sprawozdanie z realizacji 
uchwał Rady Powiatu (sprawozdanie w załączeniu do protokołu).  

Ponadto pan Starosta przedstawił ogólne informacje dotyczące Centrum 
Medycznego w Łańcucie, które były omawiane na posiedzeniu. Poinformował, że 
obecnie kończona jest inwestycja Podkarpackiego Centrum Geriatrii, na które 
czynione są starania o pozyskanie środków finansowych z nowego rozdania RPO. 
Odnośnie remontu oddziału zakaźnego przekazał, iż jest szansa na dofinansowanie 
maksymalnie do 5 000 000 zł ze środków z rezerwy Premiera, o które wystąpiła pani 
Wojewoda. Planowane jest też rozpoczęcie w tym roku inwestycji oddziału 
diagnostyczno – zabiegowego.  
 
 
Ad. 8. 

Wnioski, oświadczenia i zapytania radnych.  
Radna Monika Roman wypowiadała się w sprawie remontu ulicy 

Karaszewskiego w Łańcucie. Poinformowała, że w tej sprawie zwróciła się 
z zapytaniem do Urzędu Marszałkowskiego, kiedy można liczyć, że zostanie 
wykonana powyższa inwestycja. Radna przytoczyła fragmenty z otrzymanej 
odpowiedzi od pana Marszałka, z którego wynika, że realizacja inwestycji rozpocznie 
się w 2016 r., natomiast zakończenie planowane jest na 2017 r. Na dzień dzisiejszy nie 
jest znany harmonogram prac, natomiast koszt szacunkowy tej części zadania to ponad 
8 ml zł. Obecnie na zlecenie miasta Łańcuta opracowywana jest dokumentacja 
techniczna dotycząca budowy i remontu ul. Kraszewskiego w Łańcucie oraz urząd 
miasta jest w posiadaniu pozwolenia w formie skutecznego zgłoszenia na dwa etapy 
realizacji inwestycji. Ponadto do Podkarpackiego Urzędu Wojewódzkiego został 
złożony wniosek o pozwolenie na budowę dla etapu trzeciego. Miasto Łańcut do 
końca lutego 2016 r. zobowiązało się uzyskać komplet dokumentów niezbędnych do 
realizacji ww. zadania. Po złożeniu kompletu dokumentów Podkarpacki Zarząd Dróg 
Wojewódzkich ogłosi przetarg na realizację tego zadania. Zadanie będzie realizowane 
trzy – etapowo. I etap – przebudowa drogi wojewódzkiej i budowa chodnika oraz 
budowa kanalizacji deszczowej, II etap – remont jezdni i chodników, III etap – 
budowa odcinka kanalizacji deszczowej wraz z wylotem do potoku Mikośka 
i umocnienie potoku w obrębie wylotu poza pasem drogi wojewódzkiej. 
Podsumowując stwierdziła, że należy się cieszyć, że inwestycja ta będzie realizowana.  

 
Radna Anna Bis wypowiadała się odnośnie nowo wyremontowanej drogi 

Białobrzegi – Budy Łańcuckie, na temat, której zabierała głos na posiedzeniu Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Finansów. Zwróciła się z prośbą do Zarządu Dróg 
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Powiatowych o interwencję i likwidację zastoiska wody na tej drodze oraz zwrócenie 
uwagi na chodnik przy tej drodze, który znajduje się w rozsypce. 

 
Marek Uberman Wiceprzewodniczący Rady wypowiadał się także odnośnie 

świeżo wyremontowanej drogi na ulicy Zielonej w Łańcucie. Przekazał, że na 
wysokości boiska sportowego przy Osiedlu Sikorskiego stoją olbrzymie kałuże wody, 
jak też w tym miejscu zapada się asfalt. Poprosił o interwencję w tej sprawie w ramach 
gwarancji.  

 
Ad. 9. 
 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Radna Monika Roman zgłosiła wniosek o wykreślenie z protokołu zapisu 
zawartego w punkcie 10 „….Chodzi o to, że zaproponowane rozwiązanie budzi silny 
sprzeciw mieszkańców” – uzasadniając to tym, że jej wypowiedź z poprzedniej sesji 
została znacznie skrócona i powyższe zdanie jest jakby wyrwane z kontekstu.  

Radni poprzez głosowanie przyjęli protokół Nr XIV / 2015 z 10 lutego 2016 r. 
wraz z zgłoszoną poprawką. 
 
 
Ad. 10.  
 Sprawy różne.  

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni otrzymali instrukcję 
dotycząca logowania do nowej strony dla radnych, w razie pytań, czy problemów 
zawsze są dostępni informatycy i po dzisiejszej sesji i w każdy inny dzień pracy 
urzędu. Ponadto Przewodniczący przypomniał o składaniu oświadczeń o stanie 
majątkowym.  

W związku z zbliżającymi się Świętami Wielkanocnymi życzył wszystkim 
zdrowych, radosnych, ciepłych i słonecznych Świąt Wielkanocnych. 

 
Ad. 11. 
 Zakończenie.  

Stanisław Panek Przewodniczący Rady Powiatu Łańcuckiego w związku 
z wyczerpaniem porządku obrad zamknął obrady XV sesji Rady Powiatu 
Łańcuckiego.  
 
Sesja trwała od godz. 1200 do godz. 1310 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
    Protokołowała        PRZEWODNICZĄCY 
                          Rady Powiatu Łańcuckiego 
  Renata Czechowicz 

           Stanisław PANEK  


